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A Városvédő és –Szépítő Egyesület elnökségének beszámolója 

a 2015. évben végzett munkáról 

 

(Elhangzott 2016. február 26-án (pénteken) 16 órakor kezdődő egyesületi beszámoló 

közgyűlésen a Piculás Civilházban) 

 

Tisztelt Egyesületi Tagok! Kedves Városvédő Társaim! Tisztelt Vendégeink! 

 

Az elnökség nevében szeretettel köszöntöm Önöket. Külön köszöntöm Kecze István 

polgármester urat – egyesületünk alapító tagját - valamint, a civil szervezetek képviselőit, 

partnereinket, társegyesületeink képviselőit. Köszönöm, hogy elfogadták meghívásomat a 

közgyűlésre. 

 

Beszámolóm megtartása előtt szomorú kötelességnek kell eleget tennem. El kell mondanom, 

hogy az elmúlt évben elhunyt egyesületünk tagja: Molnár Lajosné és egyesületünk nagyon régi 

támogatója: Petrikás Árpádné Debreceni lakos. Valamint ezen a héten elhunyt egyesületünk 

alapító tagja, városunk díszpolgára, gimnáziumunk nyugalmazott címzetes igazgatója Dr. Kiss 

Kálmánné Margitka néni. Halálával pótolhatatlan veszteség érte városunk szellemi, kulturális, 

közösségi életét. Búcsúztatására 2016. február 29-én 1400 órakor kerül sor a Református 

templomban. Kérem, emlékezzünk rájuk 1 perces néma felállással. Köszönöm! Kérem, 

emléküket jegyzőkönyvünkben is örökítsük meg. 

 

A 2015-re tervezett munka elvégzését – az előző évekhez hasonlóan - sikeresnek mondhatom. 

Egyesületünk tagsága tevékeny, szívesen vállal feladatot, az elnökség tagjai rugalmasan végzik 

munkájukat. Közös, egymást gyakran kiegészítő tevékenységünk teszi eredményessé és 

sikeressé egyesületünk működését.  

 

A munka egész évben folyamatos volt, a tervezett feladatokat csaknem kivétel nélkül 

elvégeztük: 

 

- az elnökség 6 alkalommal (mindig határozatképesen) ülésezett, 

- az ellenőrző bizottság saját beosztás szerint tartotta üléseit, a pénztárossal és az 

elnökséggel rugalmasan együttműködött és a szükséges módon segítséget nyújtott, 

- a Nagykun Kisújszállásért Alapítvány Kuratóriuma saját munkaterv szerint ülésezett. 

- a tervezett beszámoló közgyűlésen felül, egy rendkívüli közgyűlés összehívására is sor 

került a módosított alapító okiratunk bírósági nyilvántartásba vétele érdekében. 

 

Jelenleg közösségünknek 147 fő magánszemély és 3 jogi személyiségű tagja van.  

4 fő kilépett (Dr. Monoki Elek, Tokár István, Szántóné Kalmár Anita, Kürti János), viszont 

nagy öröm, hogy az év folyamán 3 új tag, (Klément-Balla Zsófia, Vatai Csaba, Végh Melinda,) 

idén pedig 1 új tag került felvételre,(Surányi Jánosné) valamint legutóbbi elnökségi ülésünk óta 

Nagy István, Marjalaki u 33/A. szám alatti lakos kérte felvételét. Amennyiben a közgyűlés 

egyetért vele, javaslom, hogy az új jelentkezőt a „gémeskutas rendezvényünk” oszlopos, 

önkéntes segítőjét a közgyűlés nyílt szavazással vegye fel az egyesület tagjai sorába, hogy már 

a közgyűlés munkájában részt tudjon venni. (szavazás)  

Szeretettel köszöntjük az új tagjainkat és kérem, amennyiben jelen vannak, álljanak fel, had 

lássuk őket. Egyben kérem tagtársainkat, vonjuk be őket munkáink elvégzése során, hogy minél 

hamarabb megtalálják a hozzájuk legközelebb álló tevékenységet, ezzel elősegítve 

közösségünkbe történő beilleszkedésüket. 
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Örömmel számolok be arról is, hogy egyesületünk tagjai közül többen is rangos elismerésben 

részesültek az elmúlt időszakban: Dr. Ducza Lajos egyesületünk tiszteletbeli elnöke 

Kisújszállás Város Díszpolgári címet, Kecze István polgármester úr és Szabó Tamás Lengyel, 

állami oktatási kitüntetést, Dr. Tóth Albert, Rácz Tanár Úr Életműdíjat, valamit Herman Ottó 

Mediátor-díjat, Dr. Kiss Kálmánné Jász-Nagykun-Szolnok Megye Megyéért Díjat, Gönczi 

Károly Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Pedagógiai Díjat, Ö Tóth Lajosné Nagykunságért Díjat, 

Tatár Zoltán egyesületünk elnöke a Város és Faluvédők Szövetsége Podmaniczky-díját kapta 

meg és vehette át a tavalyi évben. Gratulálunk az elismerésekhez! 

 

Egyesületünk sikeres működésében, a vállalt feladatok teljesítésében nagy segítségünkre 

vannak évek óta a város civil szervezetei, a közművelődési intézmények, az iskolák, cégek 

munkatársai (Városi Nyugdíjas Klub, Móricz Klub, ’48-as Olvasókör, Vasutas Nyudjasok, 

Öregdiákok Baráti Köre, Nagykun Nádor Huszárbandérium, Művelődési Központ és Könyvtár, 

Kisúj TV, Arany; Kossuth; Illéssy Iskola, Gimnázium, Polgármesteri Hivatal, KUNSZÖV Kft., 

KUNFA Kft., Kenarkiss Kft., Városgazdálkodási Nonprofit Kft., Kumánia Gyógyfürdő Kft., 

OPTIBUSZ-CITY Kft., Magyar Közútkezelő NZRT., KISÚJLAP Kft., Szalay Könyvkiadó, 

Imre Endréné, Zöldy gyógyszertár, Fényképész üzlet, Losonczi József, Kenderesről a Lukács 

kertészet) - akik főleg egyesületi tagjainkon keresztül segítik munkánkat -, jelentős támogatónk 

az önkormányzat, valamint a vállalkozók és városunk lakói is. 

 

Tervezett feladataink teljesüléséről már részletesen olvashattak a Közhasznúsági jelentésben. 

Ennek ellenére engedjék meg, hogy szerteágazó éves munkánkból csak a legjelentősebb 

rendezvényeinkből mégis, ismertessek néhányat: 

 

1. Március 14-én sikeresen lebonyolítottuk a megemlékezést az Illéssy-Kossuth 

Emlékkapunál, majd a fáklyás felvonulást. Több mint 100 db fáklyát osztottunk ki a 

résztvevőknek. Jó érzés, hogy az immár hagyományosnak mondható felvonulás a város 

minden oktatási intézményét bevonó programmá szélesedett. 

Rendezvényünkön közreműködött a 48-as Olvasókör Népdalkörei és a Nagykun Nádor 

Huszárbandérium. Köszönjük! 

 

2. Április 17-én a Műemléki Világnap alkalmából ünnepséget rendeztünk, melynek részeként 

megemlékeztünk a Városháza építésének 115. évfordulójáról is. A hangszeres játékokat 

követően, előadásokra került sor „115 éves a Városház Palota” címmel. Elsőként Dr. Ducza 

Lajos mesélt az építéskor hivatalban lévő képviselő testület munkásságáról, a tervezés és 

építés időszakáról, a 100. évforduló mesébe illő történéseiről, valamint a közelmúltban zajló 

felújítási munkálatokról. Ezután polgármester úr tartott vetített képes előadást a Városháza 

jelenlegi megújulásáról, eredeti pompájának visszaállításáról. Az ünnepi alkalomból 

előzetesen rajzversenyt hirdettünk diákok részére „115 éves a Városház palota műemlék 

épülete” címmel, melynek eredményhirdetésére és díjátadására is ekkor került sor. A 

megemlékezés a Gaál Kálmán díj átadásával folytatódott. A díjat - alapításának 25. évében 

- Kecze István, egyesületünk alapító tagja, városunk polgármestere vehette át. Az ünnepi 

rendezvény a műemlék épületté nyilvánított Városház Palota bejáratánál a műemléki 

védettséget jelző tábla leleplezésével folytatódott. A rendezvény a Kisúj Étteremben, jó 

hangulatú baráti vacsorával zárult. 

 

3. Április 25-én hatodik alkalommal szerveztük meg az „Időutazás a gémeskút körül” 

hagyományőrző rendezvényünket, a városi rendezvények sorába harmonikusan 

beilleszkedő hagyományos programunk több száz környékbeli lakót vonzott. A résztvevők 

vízhúzó-, karikás csörgető-, és főző versenyen vehettek részt.  
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Horváth György Nagykun főkapitány és társai, valamint Szűcs Gábor ifjú lovasgazda 

hagyományos öltözékben lóháton érkezett, így ismét lehetőség nyílt a gyerekeknek 

lovaglásra, de volt ismét állat simogatás is. Még egy pónilovas hintó is érkezett. A 

programot első alkalommal színesítette a 48-as Olvasókör tagjaiból alakult Férfi Dalárda 

népdalcsokra. A kézműves sátorban a pásztor kiállítás mellett Nagy István karikáskészítési 

fortélyaival, Balogh Károlyné vezetésével szalmafonási technikákkal lehetett 

megismerkedni, a Morgó vesszőfonó kör tagjai és a csipkeverők is tovább színesítették a 

rendezvényt. Örömünkre szolgált, hogy a Tájház ismételt megnyitása is kapcsolódott 

rendezvényünkhöz. 

Úgy érezzük, a hagyományőrző rendezvénnyel ismét sikerült megvalósítani célunkat: késő 

estébe nyúlóan, kellemes, beszélgetős, családias hangulatban telt a délután, ahol a 

pásztorélet számos momentumát felelevenítettük. 

 

4. Május 15-én délután az országos TE SZEDD akciónaphoz csatlakozva az előző évhez 

hasonlóan koordinátori feladatokat is felvállalva megszerveztük és lebonyolítottuk a 

köztisztasági napunkat. Több hetes előkészületi munka során az első hívó szóra jelentkezett 

a város összes oktatási intézménye, és partner egyesületek tagjai is. A csoportokat a 

mezőőrök és a közterület felügyelők is elkísérték. Két csoportot szállított térítésmentesen a 

helyszínre és vissza az OPTIBUSZ-CITY Kft. A hulladékot a Magyar Közútkezelő NZRT. 

telephelyére a VGN Kft. szállította be. A 1040 kg hulladék összegyűjtésében 210 fő vett 

részt. Minden résztvevő úti csomagot kapott, amelyet a Kisúj Étteremben készíttettünk el. 

A köztisztasági napunkhoz, hivatalosan a Kenderesi Szakiskola diákjai is csatlakoztak, 28 

fő Kenderesen gyűjtött kb. 1 m3 hulladékot. 

 

5. A 29. Városszépítő hét ismét sikeres rendezvény volt. A június 22-26. között megrendezett 

tábor alkalmával - több önkéntes munkát végző középiskolással együtt - idén is sokat 

dolgoztunk városunk közterületeinek szebbé tételéért. A táborvezetőnk Kecze Jánosné 

vezetésével 64 táborozó és 27 fő segítő felnőtt jelentkezett várost szépíteni, akik 1.462 

munkaórában sokféle és értékes munkát végeztek 731.000,- forint értékben (500 Ft/óra).  

A hagyományos juttatásokon túl (póló, ebéd) ismét strandolhattak, kézműves 

foglalkozásokon vehettek részt délutánonként a táborozók, valamint a szolnoki 

kiránduláson mozi látogatásra is sor került. A tábor utolsó napján megemlékeztünk a 

holokauszt kisújszállási áldozatairól. Köszönet illet minden táborban résztvevő gyereket, 

fiatalt és segítő felnőttet is a lelkiismeretes, önzetlen munkáért. 

Már harmadik éve épült be tevékenységünkbe, az úgynevezett, KÖSZI (közösségi 

szolgálati) munka, melynek során - kölcsönös együttműködés alapján - hozzásegítjük 

elsősorban a kisújszállási középiskolásokat feladatuk teljesítéshez, ők pedig munkájukkal 

jelentősen hozzájárulnak városunk szépítéséhez, az egyesület munkájához. Jelenleg két 

helyi és hét vidéki középiskolával állunk kapcsolatban. 

 

6. Szeptember 26-án, a Kivilágos–kivirradtig fesztiválon, a „Zöld sátor” működtetése volt fő 

feladatunk. A szakadó eső ellenére - kellő derűvel és elszántsággal megjelenő lakosság 

közül - a sátrat 150 fő vendég látogatta meg és töltött ki parlagfüves TOTÓ-t. Füsi Judit és 

segítőinek kupak mandaláját is megnézhették az érdeklődők. A zöldségkupa győztesei 

mellett kihirdetésre kerültek a „Fogadj örökbe egy villanyoszlopot!” virágosítási akció 

díjazottjai is. A 62 virágosított oszlopból 16-ot emeltünk ki. Példaértékű 

kezdeményezésünkhöz díjfelajánlásokkal csatlakozott az Optibusz-City Kft. és a Kumánia 

Gyógyfürdő Kft. A díjazottakon kívül, elismerő oklevelet juttattunk el minden 

virágosítónak, egyben kértük őket, hogy jövőre jelentkezzenek felhívásunkra.  
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Főző standdal is részt vettünk a fesztiválon, a Rácz Miklós, Nagy Lajos (és Ressinka Petra) 

által készített menüsor különdíjban részesült. 

 

 

7. A Piculás Civilház állandó nyitva tartással várta a látogatókat. A NYITOK központ 

folyamatosan működtetése mellett, mindig volt, aki kinyisson, ha civilek tartottak 

összejövetelt, vagy egyéb program szerveződött a civil házban. Az elmúlt évek 

fejlesztéseinek és munkánk eredményeinek köszönhetően, egyre többen veszik igénybe a 

Piculás Civilház szolgáltatásait, családi és egyéb civil rendezvények céljára. A befolyó 

bérleti díjak, nagy segítséget jelentenek az üzemeltetési költségek finanszírozásában. Az 

elmúlt évben, az egy állandó bérlőn felül, négy alkalommal a nagysikerű „Ahogy tagjaink 

látják” fotókiállítás sorozat mellett, három alkalommal egyesületi főzésre, (tábor, kiállítás) 

két alkalommal könyvbemutatóra (Rácz Lajos, Vitális Sándor), és 12 alkalommal családi 

rendezvényekre került sor. 

 

8. A Piculás Civilház kihasználtságának növelése mellett folyamatosan törekedtünk az 

épületegyüttes állapotának javítására, tagtársainknak, a táboros gyerekeknek, és a közösségi 

szolgálatos diákoknak köszönhetően. Tagtársaink és a lakosság hatékonyabb informálása 

érdekében az épület homlokzatán az Illéssy iskola segítségével, hirdetőszekrényt 

helyeztünk el. A nagyteremben lecseréltük a függönyöket és a függönytartókat. 

 

9. A Nemzeti Művelődési Intézet, 2015. március 1 és 2016. február 28 között megvalósuló 

„III. Kulturális Közfoglalkoztatási Program”-ot hirdetett meg. Sikeres pályázatunknak 

köszönhetően egyesületünk is partnerszervezetként pályázott, és 1 fő foglalkoztatására 

kaptunk lehetőséget. A Pércsi Adrienn kulturális közfoglalkoztatott munkájának 

köszönhetően megvalósult az irattárunk, belső és külső raktárunk rendezése, rendszerezése, 

leltározása, dokumentumaink digitalizálása. Részt vett rendezvényeink előkészítésében, 

kiállításunk bemutatásában, a városi adventi készülődésben, városi rendezvény, városi 

kiállítások rendezésében, lebonyolításában, őrzésében, a NYITOK munkájának 

segítésében. Munkánk hatékonyabbá tétele és a tagság nagyobb számú bevonása érdekében 

felkereste az egyesületi tagokat a közösen összeállított kérdőívvel. Részt vett a falinaptár 

készítésében, meghívókat sokszorosított és kézbesített. Nagy Lajos alelnök irányítása 

mellett munkáját összességében gördülékenyen végezte. Sajnos ez év február 29-én 

munkaviszonya megszűnik és a kormányzati átalakítások miatt az újabb közfoglalkoztatási 

program eddig nem került kiírásra. 

 

10. Az egyesület bevétele a személyi jövedelemadó 1%-os felajánlásából a tavalyihoz képest 

jelentősen nőtt (467.257,-/346.245,-/). Véleményünk szerint ez is azt jelzi, hogy az 

egyesületünk tevékenysége elismerésre talál az adományozók körében. Röviden egyfajta 

megerősítés, hogy jó úton járunk. Most még aktuális, ezért kérem, hogy 2016. évben se 

feledkezzenek meg az 1% felajánlásáról, barátaikat, ismerőseiket is biztassák erre.  

 

11. Szeptember 14-én Kisújszállás Város Önkormányzatának átutaltuk az I. világháborús 

szobor felújítására (87.000,-) és a Kiss Tamás szobor elkészítésére (77.000,-) egyesületi 

tagjaink által összegyűjtött adományokat, mely összegek a közhasznúsági jelentésben átfutó 

tételként szerepelnek. 

 

12. Összefogás, támogatás és nyertes pályázat eredményeként decemberben újra kiadtuk a 

Séták Kisújszálláson negyedik átdolgozott kiadványunkat. 
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E füzet újdonsága a civil rendezvények bemutatása, valamint a határban fellelhető 

emlékhelyek térképe. Megjelentettük a városvédős falinaptárunkat, a Kiss Tamás szobros 

és Vigadós kártyanaptárt, melyet gyorsan elkapkodtak. 2016 február havában, pontosan 10 

év után ismét képeslap sorozatot tudtunk megjelentetni. Mindkét kiadvány a sikeres 

pályázati munkának köszönhetően jutott el térítésmentesen tagjainkhoz. A bennük 

felellhető képanyag, a sok városismereti információ miatt kérjük, vigyék ajándékba, 

ajánlják barátaiknak, rokonaiknak, ismerőseiknek megvásárlásra is. 

 

13. A Marjalaka, a Turgony ősi telephely táblákat az oszlopok korhadása miatt újra állítottuk, 

a Csivag ér táblát jobban megközelíthető helyre az út padkához költöztettük. 

 

Mindezeken felül virágosítottunk, gaztalanítottunk, sírokat gondoztunk, parlagfüvet irtottunk, 

részt vettünk városi és vidéki rendezvényeken, közreműködtünk más civilszervezetek 

rendezvényeinek lebonyolításában, kiadványok megjelentetésében, szerkesztésében, a helyi 

értékvédelmi rendelet kidolgozásában és még sok minden másban. Egyszóval úgy is 

mondhatnánk, mindenütt ott vagyunk, ahol szükség van ránk. 

 

A megváltozott civil törvényből adódó faladatokat teljesítettük. A tavaly februárban elfogadott 

- és törvényességi felhívásra - májusban, a rendkívüli közgyűlésen módosított alapszabályunkat 

a Szolnoki Törvényszék bejegyezte, és - 2015. augusztus 28-ával - a Kisújszállási Városvédő 

és –Szépítő Egyesület Alapító Okiratában történt változtatások, és a közhasznú jogállás 

nyilvántartásba vétele, jogerőre emelkedett.  

A Nagykun Kisújszállásért Alapítvány több mint két éve tartó megszüntetése viszont semmit 

nem halad előre a bírósági döntés hiányában, miközben az alapítvány vagyona érdemi működés 

hiányában folyamatosan csökken. 

 

Összességében úgy érezzük, hogy jó évet zártunk, munkánknak nagy eredményei vannak. 

Ismernek és elismernek bennünket városi, megyei, régiós és országos szinten is. Mindannyian 

tudjuk azonban, hogy a támogatási rendszer teljes átalakulása miatt komoly gondot okoz 

működésünk, felvállalt feladataink maradéktalan megvalósítása. Ezért még nagyobb szükség 

van az egyesületi összefogásra, tagjaink, segítőink önzetlen munkájára. Javaslom, tekintsük az 

idei évet is az összekovácsolás évének. Ismerjük meg még inkább egymást, a közös munkán 

túl, baráti beszélgetések, főzések, rendezvények szervezésével még összetartóbb csapattá, még 

sikeresebb egyesületté válhatunk. 

 

Befejezésül engedjék meg, hogy az elnökség nevében megköszönjem valamennyi egyesületi 

tag önzetlen munkáját, Kisújszállás Város Önkormányzata, az egyéni támogatók, a 

támogatóközösségek, és szervezetek támogatását, tevékenységét. 

 

 

Köszönöm, hogy meghallgattak. 

 

 

Tatár Zoltán 

egyesületi elnök 


